
Protokół Nr XXI/2012 
z obrad sesji Rady Miejskiej w Sędziszowie 

z dnia 30 kwietnia 2012 roku 
 

Otwarcia obrad sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Mysiara. 
W związku z rozstrzygnięciem XIV edycji Ogólnopolskiego Konkursu Plastycznego 
na szczeblu gminnym pod hasłem i „XX lat  PSP – jak nas widzą, tak nas malują” 
Burmistrz i Przewodniczący Rady wręczyli nagrody laureatom jn: 

1. Kacper Syguła – Przedszkole Samorządowe 
2. Klaudia Mierzwińska – Przedszkole Samorządowe 
3. Mikołaj Jawor – SP Nr 1 
4. Paulina Dzięcioł – SP Nr 1 
5. Agata Fugat – SP Pawłowice 
6. Dominik Wierzbowski – SP Nr 1 
7. Karolina Krasucka – Gimnazjum Krzelów 
8. Sebastian Radecki – Gimnazjum Sędziszów 
9. Karolina Chyla – Gimnazjum Sędziszów 
10. Jerzy Pardała – ŚDS i Stacja Opieki 
11. Łukasz Kulesza -      -„- 
12. Mateusz Kociołek -   -„- 
13. Leszek Dziuba -        -„- 

Przewodniczący na sekretarza obrad zaproponował radnego S. Łazarskiego. 
Głosowanie  
14 głosów – za 
Zapytał czy są wnioski do proponowanego porządku obrad? 
Odczytał wniosek złożony przez Burmistrza o: 
Wycofanie pkt. 8 porządku obrad – uchwała w sprawie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy a 
powstają odpady komunalne, 
 a w to miejsce wprowadzić uchwałę w sprawie   trybu udzielania i rozliczania  dotacji 
z budżetu gminy na prowadzenie szkół publicznych i oddziałów  przedszkolnych 
prowadzonych przez osoby prawne lub osoby fizyczne oraz trybu i zakresu kontroli 
prawidłowości ich wykorzystania . 
głosowanie 
15 głosów – za 
Odczytał proponowany porządek obrad wraz z przyjętą poprawką. 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum. 
2. Powołanie sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 
5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Sędziszowa w okresie 

międzysesyjnym. 
6. Interpelacje radnych. 
7. Uchwała zmieniająca uchwałę własną Nr XV/108/2011 z dnia 28 listopada 

2011 rok   w sprawie określenia wysokości opłaty targowej, zasad poboru i 
wysokości  wynagrodzenia za inkaso. 



8. Uchwała w  sprawie  trybu udzielania i rozliczania  dotacji         z budżetu 
gminy na prowadzenie szkół publicznych i oddziałów  przedszkolnych 
prowadzonych przez osoby prawne lub osoby fizyczne oraz trybu i zakresu 
kontroli prawidłowości ich wykorzystania . 

9. Uchwała w sprawie wzniesienia  Pomnika upamiętniającego spoczywających 
na cmentarzu Ofiar Egzekucji z 1944 roku w Swaryszowie. 

10. Uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy. 
11. Uchwała w sprawie zmian WPF na lata 2012 – 2020. 
12. Sprawozdanie z realizacji Współpracy Gminy Sędziszów z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego w roku 2011. 

13. Raport z realizacji Programu Ochrony Środowiska gminy Sędziszów za lata 
2008 – 2011. 

14. Sprawozdanie z realizacji Planu Gospodarki Odpadami Gminy Sędziszów za 
okres 01.01.2009 – 31.12.2011r.  

15. Ocena zasobów pomocy społecznej. 
16. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
17. Wolne wnioski i dyskusja. 
18. Zamknięcie obrad. 

Głosowanie 
15 głosów – za 
Ad. 4 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 
Głosowanie  
14 głosów – za 
Radny Jan Strzelec nie głosował – nie czytał protokołu. 
Pani Sekretarz 
W związku z tym że wyjeżdżam na szkolenie z zakresu gospodarki odpadami 
chciałabym Państwu przekazać następujące informacje: 
- w imieniu Starosty zaprosiła na wspólne obchody Dnia Samorządowca w dniu 25 
maja  br. spotkanie ma charakter prywatny, do 10 maja prosimy o zgłaszanie chętnych. 
- statut gminy stał się nieaktualny jest z 2003 roku, zmieniła się ustawa o finansach 
publicznych, pracownikach samorządowych,  zmienił się termin absolutorium. 
Poprosiła o decyzję w sprawie trybu postępowania w sprawie zmian w statucie, kiedyś 
była to Komisja doraźna, mogą to być Przewodniczący Komisji stałych. Poprosiła o 
podjęcie decyzji z zapisem do protokołu.  
Radny J. Strzelec 
- zapytał czy ktoś z radnych nie powinien jechać na takie szkolenie? 
Pan Burmistrz 
- miała jechać p. Barska i p. Pawlusiński ale p. Barska jest na urlopie dlatego 
poprosiłem Sekretarz aby pojechała ponieważ uczestniczyła już w wielu takich 
spotkaniach, 
- odczytał informację o pracy w okresie od ostatniej sesji. 
Pan Przewodniczący 
- zapytał czy są pytania do sprawozdania z pracy Burmistrza? 
Pani B. Wójcik 



- 10 osób przyjęto do prac interwencyjnych, 40 do prac społecznie – użytecznych a co 
ze stażami? 
Pan Burmistrz 
- złożyliśmy wniosek na 30 stażystów, wg programu musimy przedłużyć umowy 70% 
grupy stażystów jako wkład własny. 
Pan J. Strzelec 
- działki zostały sprzedane, czy była ich wycena i czy nie można robić przetargu na 
sprzedaż. Myśmy jakieś pieniądze włożyli, uważam że powinien być przetarg. 
Pan Burmistrz 
- ustawa o gospodarce nieruchomościami mówi  że jeśli sprzedaż jest na rzecz osoby 
która graniczy i chce powiększyć i polepszyć swoją nieruchomość to nie musi być 
przetarg, wycena w każdej sytuacji musi być zrobiona. 
Radny N. Jawor 
- kiedy będzie przetarg na sprzedaż sklepu w Boleścicach? 
Pan Burmistrz 
- przygotowujemy dokumenty do przetargu. 
Ad. 6 
Radna B. Wójcik 
- poprosiła o przegląd chodnika przy ul. Armii Krajowej i jego naprawę. 
Radny W. Tabor 
- w Gniewięcinie k/Szkliniarza na moście powstały pęknięcia i zapadliny, 
- od powiatowej do przejazdu też pęknięcia i zapadliny – doziarnić drogę dojazdową, 
- nowa droga od sołtysa do kaplicy obsunięte pobocza przy posesjach Siodłak i 
Adamski, 
- nie ujęto drogi przez las od ul. Spółdzielczej w stronę PALKO – doziarnić. 
Radny J. Strzelec 
- wycinka drzew przy powiatowych, drzewa sprzątnięte a gałęzie zostały, pnie również 
powinny być usunięte, 
- czy byłaby możliwość ustawienia wiaty dla dzieci dojeżdżających z Podlasia? 
Radny D. Juszczyk 
- przypomniał o usunięciu pni przy posesji p. Prusa, 
- zgłosił sprzątanie przy budynku Tartaku przy ul. Spółdzielczej (leżą sterty butelek). 
Pan J. Wiencek 
- przy ul. Tysiąclecia uszkodzony chodnik przy wykonywaniu kanalizacji, 
-  załatano wyrwy na Skarpie ale przy studzienkach na Tysiąclecia zostały. 
Radny Z. Gładki 
- poprosił o remont cząstkowy drogi od Łowini do Wojciechowic, jest planowany 
asfalt gdy powstaną wiatraki ale do tego czasu nie da się przejechać, 
- ostatnio policja fotografowała szkody wyrządzone przez bobry , upadające drzewa 
niszczą linię energetyczną. 
Radny Z. Konieczny 
- zwrócił się o podcięcie gałęzi wzdłuż drogi do łąk w Jeżowie obok posesji 45 – 46, 
- odmulić przy przepuście odcinek rowu w Podsadku ok. 30m, 
- zabezpieczyć środki na dowóz kruszywa na drogi tłuczniowe od powiatowej w 
kierunku p. Ostrowskiego. 
Radny N. Jawor 



- był remont dziur na drodze Mierzawa – Sędziszów ale znów wypadły, 
- powiat wycinał drzewa, powinna być informacja które są przeznaczone do wycinki, 
może ktoś chciałby wycinać na własny koszt byłoby taniej. 
Wiceprzewodniczący Z. Adamski 
- poprosił o urządzenie placu zabaw przy blokach po PGR, tam jest dużo małych 
dzieci i jest to zasadne, 
- droga przez Sosnowiec nie ma odwodnienia, woda stoi na jezdni, przejeżdżające 
samochody opryskują błotem kapliczkę, 
- na moście w Rynku w chodniku obniżona kratka ściekowa i chodnik zapadnięty, 
- ul. Jędrzejowska k/ Teora zapadlisko na łuku drogi, 
- dokończyć rów k/ Gajosa bo zalewa posesję, brakuje 5m do odpływu. 
Radny S. Łazarski 
- na terenie ZOL usychają drzewa, rozważyć ich usunięcie bo się łamią i spadają. 
Pan Przewodniczący 
- duża wyrwa na ul. Nagłowickiej koniecznie naprawić, 
- uprzątnąć na Gródku gałęzie z podcinki drzew. 
Ad. 7 
Pan Przewodniczący 
- odczytał uchwałę zmieniająca uchwałę własną Nr XV/108/2011 z dnia 28 listopada 
2011 rok   w sprawie określenia wysokości opłaty targowej, zasad poboru i wysokości  
wynagrodzenia za inkaso. 
Głosowanie 
11 głosów – za 
2 głosy – wstrzymujące się         uchwała Nr XXI/149/2012 
Ad. 8 
Pan Przewodniczący 
- odczytał uchwałę  w sprawie trybu udzielania i rozliczania  dotacji         z budżetu 
gminy na prowadzenie szkół publicznych i oddziałów  przedszkolnych prowadzonych 
przez osoby prawne lub osoby fizyczne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości 
ich wykorzystania . 
Głosowanie 
14 głosów – za                       uchwała Nr XXI/150/2012 
Ad. 9 

- odczytał uchwałę w sprawie wzniesienia  Pomnika upamiętniającego 
spoczywających na cmentarzu Ofiar Egzekucji z 1944 roku w Swaryszowie. 

Pan Przewodniczący 

Głosowanie 
14 głosów – za                        uchwała Nr XXI/151/2012 
Ad. 10 
Pani Skarbnik 
- w piątek omówiliśmy zmiany do budżetu, czy są jeszcze pytania? 
Radna B. Wójcik 
- pytałam w piątek o koszt ul. Spółdzielczej – droga dojazdowa do FLUID, miała 
kosztować 40.000zł a jej koszt wzrósł o 19.385zł a dotacja od FLUID nie została 
zwiększona. Proszę podać konkretną kwotę dotacji od FLUID. 
Pani Skarbnik 



- prawdopodobnie nie będzie to dotacja tylko wykonawca wystawi fakturę 
bezpośrednio na FLUID. 
Radny W. Tabor 
- dotacja dla MGOZ 11.500zł na wymianę glikolu i zbiornika ciepłej wody. Kolektory 
były zakładane niedawno niemożliwe aby zbiornik już się popsuł. 
Pan Burmistrz 
- całość ul. Spółdzielczej to 140mb z tego odcinek 58m od Tartaku do pierwszego 
słupka bramy po stronie gminy a 82mb od bramy do końca po 50% Fluid i 50% 
gmina. Koszt tego odcinka 34.615,48zł to dla każdej ze strona kwota 17.307,74zł. 
Aneksem zmniejszymy zakres o kwotę 17.307,74zł a wykonawca podpisze z FLUID 
umowę na tą kwotę a my damy te pieniądze na bieżące utrzymanie. 
Radna B. Wójcik 
- nalegam o zmianę tej kwoty w budżecie i zapisanie kwoty dotacji. 
Radny J. Strzelec 
- w dziale 600 zmniejszamy o 98tys. a przypominam wniosek aby pieniądze jakie 
zostaną po przetargu na drogi zostały w drogach. Jeśli chcemy wprowadzać zmiany 
trzeba ten wniosek zmienić, odczytał zapis z protokołu. 
Pani Skarbnik 
- na budżet patrzmy globalnie nadwyżka maleje o ok. 500tys. co zrobimy ze 
zwiększoną składką rentową i skutkami podwyżek dla nauczycieli. Jeśli 
zaoszczędzimy to nie znaczy że musimy wydać, zakładamy aby jak najwięcej spłacić 
kredytu. 
Radny J. Strzelec 
- dlaczego nie mówiła Pani w piątek, samochody sprzedane a gdzie są pieniądze? 
Przed każdą sesją powinno być spotkanie Komisji Budżetowej. 
Proszę aby w trakcie wypowiedzi nikt mnie nie pouczał i nie przerywał. 
Pani Skarbnik 
- dochody to nie tak jak wydatki, dochody księgujemy a plan pokażemy w 
odpowiednim czasie. 
Radny N. Jawor 
- dlaczego jedni radni mają duże kwoty dołożone do dróg, fundusz sołecki 
przeznaczają na inne cele a później im się dokłada np. 17tys. + 21tys. na Mierzyn a u 
mnie dziury na drogach z przetargu zostały pieniądze i dokłada się innym? 
Pan Burmistrz 
- każdy z radnych przed budżetem dostał obmiar w m2 i to braliśmy pod uwagę nigdzie 
nie ma mniej metrów. U radnego Jawora wstępnie było że robimy do p. Osińskiej, gdy 
robiono obmiary okazało się że będzie to droga w pole. 
Radny N. Jawor 
- to jest droga do Piołunki ona jest nieprzejezdna było planowane 110m a zostało 95m 
– zdjęto 15m. 
Pan Burmistrz 
- są 2 inne drogi asfaltowe, patrzmy ogólnie na gminę a nie tylko na swoje. Podał 
odcinki z dokumentów przetargowych. 
Radny N. Jawor 
- na Zapuście jest 190m w tym środki funduszu sołeckiego. 
Pan Burmistrz 



- przenosimy w zadania inwestycyjne i musi być podana wartość i ujęte w środkach 
trwałych. 
Pani Skarbnik 
- jeśli kładziemy asfalt to jest wydatek majątkowy i musi być zapisane jako oddzielne 
zadanie. 
Pan Burmistrz 
- z planu rzeczowego wywiązaliśmy się. Musimy zbierać pieniądze aby w 2014 roku 
uzyskać taką nadwyżkę abyśmy  mieli na wkład własny starając się o środki 
zewnętrzne. 
Radny J. Strzelec 
- otworzył nam Pan oczy tym wykazem, gdyby przy budżecie było podane w metrach 
bieżących to dziś nie dopytywalibyśmy się. Mamy się domyślać ile to będzie gdy cena 
wynosi 25zł/m2  a gdzie jest reszta. Inspektora nadzoru wykreśliliśmy, czy nie będzie 
nadzoru nad robotami? 
Pani Skarbnik 
- wynagrodzenie inspektora jest rozpisane przy każdym zadaniu proporcjonalnie to 
samo jest z kosztorysem inwestorskim. 
Pan Burmistrz 
- na każdy odcinek jest kosztorys inwestorski, wszystko jest dokładnie rozpisane w 
dokumentach przetargowych, każdy może się zapoznać. 
Pani Skarbnik 
- odczytała uchwałę w sprawie zmian w budżecie gminy. 
Radna B. Wójcik 
- proszę o wyrażenie zgody aby Naczelnik zapoznała nas z wysokością dotacji na 
naszego ucznia uczęszczającego do przedszkola w Jędrzejowie. 
Pani A. Porębska 
- kwota w budżecie wzięła się stąd, że wystąpił Burmistrz Jędrzejowa o zwrot kosztów 
za naszego ucznia. Podała przepisy art. 90  z ustawy o systemie oświaty które mówią 
że jest obowiązek zwrócić gminie gdzie uczeń uczęszcza. My podaliśmy kwotę jaka 
jest u nas bo jest niższa bez kosztów przedszkola. 

- art. 90 ustawy mówi o subwencji na ucznia a to jest dziecko w przedszkolu. Chcę 
poznać przepis, który mówi o obowiązku zwrotu skoro u nas jest przedszkole. 

Radna B. Wójcik 

- jest to art. 2d. 
Pani A. Porębska 

- w sytuacji jeśli gmina nie ma przedszkola. 
Radna B. Wójcik 

- to się odnosi do sposobu wyliczania,  gdyby u nas nie było to liczymy koszty jak w 
sąsiedniej gminie. 

Pani Skarbnik 

- czuwacie aby nie przekroczyć wskaźnika deficytu a Burmistrz podał ile zadań 
szykuje. Do każdego wniosku o środki zewnętrzne trzeba dołożyć 20 – 30% własnych. 

Radny J. Strzelec 

Pan Burmistrz 



- drogi są elementem bardzo ważnym ale gmina musi rozwijać się równocześnie we 
wszystkich aspektach jak kultura, sport i inne. Skoro szkoły napisały projekt to 
dlaczego nie skorzystać, dziwię się tylko dlaczego SP Nr 1 nie złożyła wniosku. 
To samo jeśli chodzi o orkiestrę gdzie uczestniczy we wszystkich naszych 
uroczystościach, młodzież uczy się gry. Jędrzejów zakłada 2 orkiestry. 

- poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmian w budżecie gminy 
Pan Przewodniczący 

Głosowanie 
12 głosów - za 
1 głos – przeciw  
1 głos – wstrzymujący się               uchwała Nr XXI/152/2012 
Pani Skarbnik 
- przedstawiła uchwałę zmieniającą uchwałę własną Nr XVIII/197/2008 z dnia 28 
kwietnia 2008 roku oraz uchwałę Nr XL/377/2010 w sprawie udzielenia pożyczki dla 
SPEC Spółka z o.o. w Sędziszowie. 
Głosowanie 
14 głosów za                                 uchwała Nr XXI/153/2012 
Ad. 11 
Pani Skarbnik 
- przedstawiła uchwałę w sprawie zmiany w WPF Gminy Sędziszów na lata 2012 – 
2020. 
Głosowanie 
13 głosów – za                           uchwała Nr XXI/154/2012 
Ad. 12 
Pan Przewodniczący 
- przedstawił Sprawozdanie z realizacji Współpracy Gminy Sędziszów z 
organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego w roku 2011. 
Rada przyjęła przedstawiony materiał. 
Ad.13 
Pan Przewodniczący 
- przedstawił Raport z realizacji Programu Ochrony Środowiska gminy Sędziszów za 
lata 2008 – 2011. 
Ad. 14 
Pan Przewodniczący 
- przedstawił sprawozdanie z realizacji Planu Gospodarki Odpadami Gminy 
Sędziszów za okres 01.01.2009 – 31.12.2011r.  
Ad. 15 
Pan Przewodniczący 
- przedstawił ocena zasobów pomocy społecznej, materiał przygotowany przez 
MGOPS w Sędziszowie. 
Ad. 16 
Pan Burmistrz 
- udzielił odpowiedzi na interpelacje dla radnych: 
Pani B. Wójcik – po dniach wolnych ZUK będzie poprawiał chodnik przy Armii 
Krajowej. 



Pan W. Tabor – prace na drogach powiatowych zgłosimy do ZDP, 
- drogę przez las w kierunku Piły poprawimy z bieżącego utrzymania, 
Pan J. Strzelec – gałęzie po wycince przy drogach powiatowych mieli ludzie zabrać, 
wykonawca wstrzymał prace i nie sprząta bo nie dostał zapłaty, 
- przystanek dla dzieci dojeżdżających z Podlesia, rozeznamy możliwość przeniesienia  
jeśli się okaże że gdzieś jest niepotrzebny, 
- składowisko butelek przy Spółdzielczej uprzątniemy. 
Pan D. Juszczyk – jeszcze raz zgłosimy usunięcie pni przy posesji p. Prus. 
Pan J. Wiencek – będzie spotkanie z firmą wykonującą kanalizację, zgłosimy o 
załatanie przy studzienkach zimną masą. 
Pan J. Gładki – postaramy się załatać zimną masą lub prace równiarką na tej drodze, 
Pan Z. Konieczny – sprawdzimy możliwość podcięcia gałęzi, 
- sprawa odmulenia rowu musimy sprawdzić na miejscu i dopiero będzie decyzja, 
Pan N. Jawor –naprawę dziur na drodze Mierzawa – Sędziszów zgłosimy do ZDP, 
- wystosujemy pisma do właścicieli nieruchomości o wycinkę lub podcięcie gałęzi , 
Pan Z. Adamski – wniosek o plac zabaw przy blokach PGR jest słuszny, ujmiemy do 
projektu budżetu na 2013 rok, 
- w sprawie odwodnienia drogi Sosnowiec będziemy rozmawiać z Powiatem, 
- mamy przyrzeczenie, że chodnik na moście zostanie naprawiony, 
- rów k/Gajosa trzeba dokończyć tj. usunąć pnie i udrożnić. 
Pan S. Łazarski – zgłosimy do ZOL aby wystąpili do konserwatora przyrody o zgodę 
na usunięcie suchych drzew i gałęzi. 
Pan A. Mysiara – ul. Nagłowicka naprawimy powstałą wyrwę. 
Ad. 17 
Pan S. Łazarski 
- przeprowadziliśmy kontrolę w OSiR 7 maja br, następne planujemy w SCK i ZUK, 
po zakończeniu przedstawimy wyniki, 
- zapytał skąd na naszym terenie jest 8 bezdomnych? 
Pan Burmistrz 
- większość to osoby zwolnione z więzienia, będzie problem bo rodziny nie chcą 
pomóc pomimo że są warunki mieszkaniowe. 
Radny J. Wiencek – co dalej z wysypiskiem, czy jest szansa że będzie funkcjonować? 
Pan Burmistrz 
- jest wyznaczony termin rozprawy, będziemy robić wszystko żeby tak było. 
Radny J. Sroka  
- w Tarnawie od mostu w stronę Swaryszowa podcinane drzewa przez bobry zagrażają 
zerwaniu linii energetycznej, 
Pan Burmistrz 
- zwrócił się do nas p. Foltyn o pomoc zmianę w PZP chce budować drugi pawilon też 
o pow. 2000m2 . 
Na pierwszy budynek miał decyzję o warunkach zabudowy z zapisem że jest ważna do 
czasu wejścia w życie PZP. Plan został uchwalony a on dalej robił wg decyzji, nie 
może teraz otworzyć tego co jest, muszą być zmiany żeby było zgodne z PZP. 
Częściowe zmiany w PZP kosztowałyby 17tys. zaproponowałem pokrycie kosztów 
50x50. Obiecał że wpłaci 10.000zł darowizny żeby to zmienić. Budynek nie 
zgłoszony, nie odebrany i my nie możemy naliczać podatku. Zapytał czy jest zgoda 



aby dołożyć te 7000zł i zrobić w planie zmianę jednostkową i od 2013 roku 
mielibyśmy podatek. Czy mogę rozmawiać i przygotowywać umowę? 
Wiceprzewodniczący Z. Adamski 
- na pewno zatrudni ludzi więc będą miejsca pracy i dla gminy podatek. 
Pan Przewodniczący 
- wracając do prac nad zmianami w Statucie Gminy, proponuję aby zajęli się tym 
Przewodniczący Komisji. 
Rada wyraziła zgodę. 
Radna B. Wójcik 
- jeśli wyrażają zgodę to jest najlepsza propozycja. 
Ad. 18 
Pan Przewodniczący zamknął obrady XXI sesji Rady Miejskiej w Sędziszowie. 
 
 
 

Na tym protokół zakończono 
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